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Samen tegen racisme
Bijdrage Karen Kamps

GroenLinks Doetinchem was 
vertegenwoordigd bij de demonstratie op 
23 maart in Amsterdam tegen racisme, 
discriminatie en uitsluiting, waar 10.000 
mensen aan mee deden. Samen met oud- 
Doetinchemmer, wethouder van Amsterdam 
Rutger Groot Wassink.

“We moeten elke vorm van haat, 
onverdraagzaamheid, racisme en discriminatie 
bestrijden. Vandaag is een nieuw begin van 
verbondenheid”, “Hoe duister het ook is, de 
zachte krachten zullen winnen.”
Rutger Groot Wassink tijdens toespraak bij de 
Dokwerker.

Motie Ontmoedigen 
Ballonoplatingen
Bijdrage Anne Marie Kamphuis

Als zelfs de Koninklijke Bond van 
Oranjeverenigingen het oplaten van 
ballonnen ontmoedigt, dan kunnen wij hier, 
in de Áchterhoek, niet áchterblijven.....

Op hun site lezen we:
De Koninklijke Bond van Oranjeverenigingen 
hecht aan een duurzame en milieuvriendelijke 
leefomgeving. De discussie over het al dan 
niet oplaten van ballonnen en met name de 
gevolgen van deze festiviteit voor ons leefmilieu, 
volgden we dan ook met grote interesse evenals 
het wetenschappelijk onderzoek hieromtrent. 
Nu steeds meer de gevolgen van plastic afval 
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Voor een eerlijk en schoon Europa 
Stem voor verandering

•  We pakken samen de vervuilende industrie 
in Europa aan. Multinationals gaan 
energiebelasting betalen, net als iedereen.  
De vervuiler betaalt.

•  We tonen groen leiderschap en sluiten kolencentrales. Wij kiezen voor 
het klimaat en zetten in op schone energie. Wij komen op voor huidige en 
toekomstige generaties.

•  We zetten in op snelle, goedkope internationale treinen in Europa waarmee duizenden korte 
vluchten worden vervangen.
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in ons milieu duidelijk worden, steeds meer 
mensen zich inzetten om vervuiling tegen te 
gaan en er overal acties zijn om elkaar bewust 
te maken van het gevaar van plastic, neemt de 
KBOV een centraal standpunt in.
 
De Koninklijke Bond van Oranjeverenigingen 
vindt het gebruik van ballonoplatingen niet meer 
passend in een wereld waarin we meer en meer 
de verantwoordelijkheid nemen om het leven 
te beschermen tegen milieuvervuiling. Daarom 
stimuleert de KBOV haar leden om alternatieven 
voor ballonoplatingen te gebruiken die het 
Koningsdagfeest of andere festiviteiten feestelijk 
kunnen inluiden. 

Tot zover.

De centrumgemeente van de Achterhoek zou 
het goede voorbeeld mogen zijn voor deze 
regio. “We willen de Achterhoek op de kaart 
zetten” is een kreet die we de laatste jaren vaak 
horen, maar inhoudsloos wordt wanneer we 
áchterblijven bij ontwikkelingen die evenzeer 
deel uitmaken van onze samenleving als een 
goede bereikbaarheid of werkgelegenheid. 

Wij als GroenLinks zouden het liefst een verbod 
zien, maar realiseren ons dat dat voor diverse 

mensen een nogal radicale beslissing zou zijn. 
Ieder mens volgt zijn of haar eigen proces hierin. 
In de motie die nu voor ligt is een meldingsplicht 
opgenomen. Dit heeft veel weg van een “ja, 
mits”-beleid. Toch hopen en verwachten we dat 
juist hierdoor ook een stap wordt gezet in een 
bewustwordingsproces.

Op de site van dieballongaatnietop.nl vinden 
we overigens diverse, milieuvriendelijker 
alternatieven. 

Koersdocument Omgevingswet
Bijdrage Anne Marie Kamphuis

Het Koersdocument Omgevingswet is een 
goed uitgangspunt voor een omgevingsvisie 
die door álle inwoners van de gemeente 
Doetinchem vormgegeven mag worden, 
rekening houdend met een aantal 
belangrijke uitgangspunten - doelstellingen - 
die we graag beschouwen als kernwaarden. 
Daarover later meer.

GroenLinks juicht, maar daarin zijn we als 
politieke partij niet uniek of de enige, de rol 
voor de samenleving, zoals beschreven in het 
koersdocument, toe. De manier waarop onze 
inwoners betrokken gaan worden in dit proces 

http://dieballongaatnietop.nl


te komen tot de onszelf opgelegde opgave onze 
ecologische voetafdruk te verkleinen.

Tot slot willen we benadrukken blij te zijn met 
de groene insteek van het koersdocument; we 
kunnen onder andere lezen over het inzetten 
van bereikbaar groen van hoge kwaliteit 
om de biodiversiteit te bevorderen, over 
milieuvriendelijke manieren van landbouw 
bedrijven, educatie met betrekking tot 
groen gedrag en een hogere mate van een 
geïntegreerde mobiliteit, waarbij er meer ingezet 
gaat worden op fietsverkeer en openbaar 
vervoer en het centrum autoluw wordt.

Coalitie tegen armoede
Bijdrage Karen Kamps

Op 15 april was er een goed bezochte avond 
van het Platform Armoedebestrijding 
Doetinchem over het tegengaan van 
armoede. Naast professionals zetten 
opvallend veel vrijwilligers zich met hart en 
ziel in, om mensen in Doetinchem te helpen 
die nauwelijks rond kunnen komen.
 
Inkomens zijn gestegen, maar helaas geldt 
dat ook voor de vaste lasten. De meeste 
schulden hebben mensen bij de overheid en 
zorgverzekeraars. Er zijn enorm veel regelingen 
en toeslagen, maar die zijn ingewikkeld en veel 
mensen weten niet dat ze hier recht op hebben.

Je elke dag afvragen hoe je moet rondkomen 
is slopend. Het is mede bepalend voor vrijwel 
alles; waar je woont, je gezondheid en hoe oud 
je wordt.

Ik ben best trots op mijn gemeente die 
behoorlijk veel doet om mensen te helpen. 
Er is een tegemoetkoming voor sport, 

is zeer verregaand. De omgevingsvisie wordt er 
daardoor één van ons allemaal.

De positieve insteek ten aanzien van 
klimaatverandering - klimaatverandering 
schept kansen, kansen om werk met werk te 
maken - ziet er vrij ambitieus uit en schept 
nogal wat verwachtingen bij ons. In hoeverre 
zullen eigenaren van gronden, groot of klein in 
oppervlak, zélf bewust zijn van de gevolgen van 
hun keuze ten aanzien van het gebruik ervan? 
Niet alleen de inrichting van de openbáre ruimte 
heeft invloed op de gevolgen van hitte, droogte 
en wateroverlast.

De eerstgenoemde doelstelling in het 
koersdocument is voor ons tevens de 
belangrijkste:

Een veilige en gezonde fysieke leefomgeving 
bereiken en in stand houden. Deze vindt haar 
weerklank op alles in onze gemeente wat wij 
met z’n allen willen en kunnen veranderen, 
aanpassen of in stand houden, al naar gelang 
noodzakelijk of wenselijk, maar waarbij hoe dan 
ook gezondheid en veiligheid leidend zijn.

Gezondheid en veiligheid zijn begrippen die 
verschillend in te vullen of te interpreteren 
zijn. Waar bij gezondheid de één denkt aan 
gezondheidszorg, de huisarts of chirurg, denkt 
een ander aan groente, een wandeling in de 
natuur of een vitale bodem.

Veiligheid gaat over verkeersveiligheid, 
voedselveiligheid, ongestoord midden in de 
nacht op de fiets door de stad of ommelanden 
mogen gaan, maar ook over lucht-, water- en 
bodemkwaliteit, die, wanneer ze op orde zijn, 
zowel de veiligheid als de gezondheid van 
inwoners kunnen waarborgen of op zijn minst 
bevorderen. Een gezonde en veilige omgeving is 
daarbij tevens één van de voorwaarden voor de 
zelfredzaamheid van het individu.

Bij het opstellen van onze omgevingsvisie zullen 
we ons daarom telkens de vraag moeten stellen: 
Komt deze actie of dit plan de veiligheid en de 
gezondheid van ons, inwoners van gemeente 
Doetinchem, ten goede?

Bijzonder spannend vinden we het proces bij 
de totstandkoming van de omgevingsvisie om 



cultuur, educatie en ontspanning. Onder 
de 18 jaar worden sport en cultuur volledig 
vergoed. Leerlingen komen in aanmerking 
voor tegemoetkoming schoolkosten als een 
computer en schoolreisjes. Mensen kunnen 
tegen goedkopere kosten een collectieve 
zorgverzekering afsluiten. Uithuiszettingen door 
schulden komen nauwelijks meer voor, omdat 
mensen op tijd hulp wordt aangeboden. Er zijn 
een legio aan fondsen, waar ook de gemeente 
aan bijdraagt.
Het grootste probleem is, hoe krijg je de 
informatie bij de mensen. De komende tijd 
onderzoekt GroenLinks met de gemeente, of 
in alle wijkcentra een inloopspreekuur kan 
starten, waar mensen hulp kunnen krijgen bij de 
aanvraag van allerlei tegemoetkomingen.

Wat zijn onze kinderen ons 
waard?
Bijdrage Karen Kamps

Doetinchem heeft een tekort van 4,2 miljoen 
op de jeugdzorg en wachtlijsten die op 
kunnen lopen tot 6 maanden. Dit blijkt uit de 
beantwoording van schriftelijke vragen die 
gesteld zijn aan het college. We vinden dit 
onverantwoord. Hoogtijd dat de druk op Den 
Haag verder wordt opgevoerd, om financieel 
over de brug te komen. Helaas heeft niet 
alleen Doetinchem een miljoenen tekort op 
de jeugdzorg, maar is dit miljoenentekort 
een structureel probleem voor het overgrote 
merendeel van de gemeenten in Nederland.

We hebben op 7 mei vervolgvragen gesteld 
aan het college, of men bereid is Den Haag te 
vragen om compensatie. De dag erna bleken 
de vragen achterhaald. Op 8 mei verscheen 
er een open brandbrief van de Vereniging van 
Nederlandse Gemeenten, waarin gemeenten 
dreigen de jeugdzorg af te stoten als de 
landelijke overheid niet compenseert. Dezelfde 
dag ben ik geïnterviewd door het programma 
Spraakmakers op radio 1 (het radiofragment is 
terug te beluisteren via

https://www.nporadio1.nl/spraakmakers/
uitzendingen/644380-2019-05-08  
Klik op button 9:30 - 10:00 uur > 53.04 – 57.38 

Er zijn meerdere oorzaken van de tekorten:

•  Het rijk heeft fors bezuinigd op de jeugdzorg, 
toen de verantwoordelijkheid voor de 
jeugdzorg werd overgedragen aan de 
gemeenten. Zo’n 15%.

•  Meer kinderen met problemen gaan naar 
reguliere scholen in plaats van specialistisch 
onderwijs. Het gevolg is dat begeleiding 
die voorheen werd betaald uit het 
onderwijsbudget, nu wordt gefinancierd uit het 
gemeentelijk jeugdzorgbudget.

•  Er is te simpel gedacht, dat problemen 
voorkomen kunnen worden, als je er maar 
vroeg genoeg bij bent. Er zijn kinderen die 
zo kwetsbaar zijn, dat ze hun leven lang 
problemen kunnen ondervinden. Zoals 
kinderen met een verstandelijke beperking, 
depressies of een ernstige aandachtsstoornis.

•  Hetzelfde geldt voor de wachtlijsten. Niet alleen 
Doetinchem, maar ook overige gemeenten 
worden geconfronteerd met maandenlange 
wachtlijsten. Het trieste is, dat het hier veelal 
gaat om kinderen die accuut geholpen moeten 
worden. Anorexia is een levensbedreigende 
ziekte en het is onverantwoord dat kinderen 
zo lang moeten wachten. In 2017 hebben 81 
kinderen zelfmoord gepleegd. Als oorzaak 
wordt genoemd, dat kinderen vaak geen 
passende zorg kregen.

https://nos.nl/nieuwsuur/artikel/2269390-inspectie-
over-suicides-in-de-jeugdzorg-vaak-geen-passende-
zorg.html

Op de bijgaande foto ben ik samen met 
Lisa Westerveld, tweede kamerlid voor 
GroenLinks en Timo van Laarschot pedagogisch 
medewerker, op werkbezoek bij de gesloten 
jeugdzorglocatie Smaragd. 
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Het trieste is dat Smaragd, vaak een eindstation 
is. Er is eindeloos aangemodderd met 
deze kinderen. Soms hebben ze tientallen 
hulpverleners en meerdere gesloten afdelingen 
gezien, waarbij ze verschillende keren in een 
isoleercel zijn gestopt. Nu roept de regering 
al langere tijd dat isoleercellen voor kinderen 
not done is, maar men weigert tot dusver de 
financiële verantwoordelijkheid.

Ik ben oprecht blij met tweede kamerlid Lisa 
Westerveld, die zich heel hard inzet voor deze 
kwetsbare kinderen. Geen genoegen neemt met 
plannen van de minister, zolang een financiële 
onderbouwing ontbreekt.

Lees verder via:
https://doetinchem.groenlinks.nl/ 
nieuws/wat-zijn-onze-kinderen-ons-waard 
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Voor een gratis abonnement of vragen stuur 
een mailbericht naar:

doetinchem.groenlinks@gmail.com

Wilt u meer informatie over GroenLinks 
Doetinchem bezoek:

https://doetinchem.groenlinks.nl

de Facebookpagina van GroenLinks of 
GroenLinks op Twitter

https://doetinchem.groenlinks.nl/nieuws/wat-zijn-onze-kinderen-ons-waard
https://doetinchem.groenlinks.nl/nieuws/wat-zijn-onze-kinderen-ons-waard
mailto:doetinchem.groenlinks@gmail.com
https://doetinchem.groenlinks.nl

